
B (geanonimiseerd)
  

Van: 

Verzonden: dinsdag 26 november 2024 12:18 

Aan: 

Onderwerp: FW: Onderzoek bromtoonklacht Warnsveld verzoek overleg 

Bijlagen: Lfg_onderzoek Warnsveld_30nov2018.pdf 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Op verzoek van BM uit de mail van MM genaald. (geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

van: NN <eodrent= 
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 14:33 

Aan: Be rivm.n' MMe rivm.nl> 

cc: Be vn nr Me rivn.nl>; info@rivm.nl' <info@rivm.nl>; 

mm eoadre.nl>; | mm eodre.ni> 
(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)
(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Onderwerp: Onderzoek bromtoonklacht Warnsveld_verzoek overleg 

Beste EN (geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

Op 26 en 28 november jl. heb ik u een bericht gestuurd over de laatste ontwikkelingen m.b.t. bromtoonklachten in 

Nederland en Duitsland met een rapport van de onderzoeken in Saaksum en Kommerzijl in Groningen. 

Met het bekend worden van de meest aannemelijk bron, waarschijnlijk verantwoordelijk voor onbegrepen 
bromtoon- en trillingsklachten in Nederland en Duitsland, heb ik meteen nagedacht over de communicatie. Omdat 

wij nog een afspraak hadden staan van december 2017 dat we elkaar op de hoogte houden van eventuele 

ontwikkelingen heb ik u meteen geïnformeerd. Van hieruit kan ik niet vaststellen waarom ik tot op heden, een week 

na mijn eerste bericht, nog geen ontvangstbevestiging of een inhoudelijke reactie van u of de RIVM heb ontvangen. 

Historie: 

Mijn eerste bezoek aan RIVM dateert van april 2016 waarbij ik met BEN van sectie Leegfreauent geluid 
van VVM in Utrecht de bevindingen van LFg onderzoek met NN en NN besproken heb. EN 
vond de bevindingen opmerkelijk maar onvoldoende om verder conclusies aan te verbinden. Ze stelde destijds dat 

epidemiologisch onderzoek misschien meer inzicht geeft inde Lfg beleving. 
Dit onderzoek is daarna min of meer uitgevoerd. De verzameling onderzoeksresultaten van opdrachten van 

gemeenten en provincie en onderzoeksresultaten van onderzoek dat ik in het belang van alle gehinderden deels in 

mijn privé tijd heb uitgevoerd zou u kunnen zien als een soort epidemiologisch onderzoek. De resultaten van de min 

of meer random uitgevoerde onderzoeken laten een bepaald consistent resultaat zien zoals ook in Duitsland wordt 

gezien. Meer vrouwen dan mannen, meer oudere dan jongeren, in een omgeving waar Lfg bronnen niet worden 

verwacht. 

Belangrijk is dat, op met deze onderzoeken (totaal 150), geen relatie tussen vrachtverkeer en Lfg-klachten zichtbaar 

is geworden. Integendeel, de mensen wonen in woonwijken en buiten de bebouwde kom, in relatief stille omgeving. 
In augustus 2017 heb ik, na diverse contacten met Duitse beambten en gehinderden, Steinhöring en Stuttgart 
bezocht. De ervaringen waren vergelijkbaar met die in Nederland. Ik heb destijds contact opgenomen met uw 

collega’s om deze te informeren over de bijzondere resultaten en de ervaringen in het veld. Helaas is hieraan geen 

vervolg gegeven in een overleg. In december 2017 bent u vanwege mijn bezorgdheid en betrokkenheid met het lot 

van de gehinderden, met B naar Arnhem gekomen. Ook uit dit overleg, waarbij ik de mijn 
onderzoeksmethode en de bevindingen heb toegelicht, is geen vervolgafspraak voor verdere samenwerking met de 

wetenschappers van het RIVM tot stand gekomen. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Actueel: 

Vorige week werd ik gewezen op een artikel in het dagblad De Stentor (https://www.destentor.nl/zutphen/zutphen- 

is-het-zat-waar-komt-die-bromtoon-toch-vandaan”a2f26133/) 



Het betreft een 85 jarige BEN van 85 jaar uit Warnsveld die ernstige hinder ondervindt van een bromtoon. 

Afgelopen vrijdag heb ik BM bezocht en de klacht onderzocht. Inde bijlage vindt u het verslag van dit 

onderzoek. 

Als u het rapport van Saaksum en Kommerzijl heeft gelezen dan zal u opvallen dat de conclusie van het onderzoek in 

Warnsveld het zelfde is. 

Dit onderzoek en de uitkomst staat model voor de onderzoeken van de afgelopen jaren. 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Mijn voorstel is om in een overleg in Bilthoven deze bevindingen te bepreken. 

Graag ontvang ik van u deze week uw reactie op mijn voorstel. 

Met vriendelijke groet, 

P.S. Voor deze week heb ik drie opdrachten van gemeenten voor onderzoek van bromtoonklachten. 

In de winterperiode neemt het aantal klachten en de ernst van de klachten toe. 

Er zijn meerdere gehinderden waar de situatie zorgelijk tot onhoudbaar is geworden. 

Omgevingsdienst 

Regio Arnhem Adviseur geluid en trillingen 

Afdeling Advies 

Team Meten & Advies 

Eusebiusbuitensingel 53 telefoon 

postbus 5056 | NN (geanonimiseerd)
6802 DB Arnhem e-mail 

odra.nl 

Algemeen telefoonnummer ra.nl (geanonimiseerd)
(geanonimiseerd)

(+31)(0)26-377(1600) internet 

Algemeen e-mail adres www.odregioarnhem.nl 

postbus@odra.nl http://www.odregioarnhem.nl/meetdienst/   

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)


